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Zas na dálku
D nes je to přes-

ně dvacet dní, 
co opět začala 

distanční výuka. Za 
sebe musím říct, že 
já bych do školy raději 
chodil. Máme toho doma 
hodně, někdy mi učení zabere celý den. 
Doufal jsem, že bude platit to, co nejdříve 
říkal ministr zdravotnictví Prymula: „Návrat 
dětí do škol v listopadu je třeba dodržet.“ 
Jenže od jeho výroku je mnohé jinak. Proto 
distanční výuce věnujeme velkou část říjno-
vého NÁSTUPIŠTĚ, které vlastně skoro celé 
vznikalo taky distančně. Ať se vám líbí! |      
                                                   Adam Suchomel 90. narozeniny!

ppening a besedu s bývalými slavný-
mi žáky naší školy. (Víte, že se u nás 
učil mistr Evropy v krasobruslení?) 
Zamýšleli jsme také společnou bada-
telskou činností v muzeích a knihov-
nách dovtípit se toho, jak a co se ve 

třicátých letech dva-
cátého století děti 
učily, do jakých se-
šitů psaly, jaké měly 
předměty nebo jak 
přísní byli učitelé.  
Zkrátka a dobře, plány 
byly velkolepé. Ale - 
všichni znáte obří ALE.  
 
VZPOMÍNEJTE DOMA 
Alespoň připomínáme 
už zveřejněnou vý-
zvu: Máte-li babičku, 
dědečka, prababičku, 
pradědečka, kteří mají 
schované vysvědčení 
ze školních let, fotky, 

učebnice, sešity, aktovky,  ozvěte se 
nám a podělte se o cenné vzpomínky! |                          
                      parlament@zsvrsovicka.cz

Máme doklady o tom, 
jak to po roce 1930 
díky naší škole ve 
Vršovicích žilo. Náš 
unikátní sál sloužil 

jako místní kulturní centrum a zdej-
ší učitelé se angažovali 
ve společenském životě. 
Chtěli jsme si tu fascinu-
jící dobu připomenout.  
Šéf parlamentního vý-
boru pro akce a události 
Adam Kabát už se svým 
týmem rozběhl přípra-
vy, vznikl i realizační tým 
"90" v řadách pedagogů.  
 
BESEDY, VÝSTAVY, MÓDA  
Plánovali jsme nejen vý-
stavu starých i nových fo-
tografií, dobových artefak-
tů nebo naučnou stezku, 
ale také celý týden nabitý 
eventy. Chtěli jsme napří-
klad vyhlásit den v dobovém oblečení, 
projektový den, kdy by třídy pracova-
ly na logu školy, nebo uspořádat ha-

NÁSTUPIŠTE

Budova naší školy se narodila v roce 1930. Pandemie spolu s uza-
vřením škol bohužel zmařila naše plány na oslavy.

Anketa:  
Jak se vám líbí naše 
budova?
Vladyslav Roshko: „Líbí se 
mi. Je hezká, dobrá, pevná 
a nejlepší. “|Vladislav So-
kolov: „Naše škola vypadá 
jako historická budova z 20. 
století. Vedle školy je velký 
park, ve kterém se může-
te projít s rodinou, holkou 
nebo kamarády.“| Petr Jan-
tač: „Všeobecně jako stavba 
to je hezká stará budova, 
jen ta barva by mohla být 
jiná.“ |                         -ak-

DÁVÁME LAJK

Foto: Ramani Dev

Halloweenská  párty na angličtině v 5. ročníku nakonec neproběhla. Ale přípravy byly fajn.

Foto: -ab-

Karanténa
Kateřina Juránková 

Už je tady karanténa, 

jsem tu doma uzavřena. 

Když se ráno probudím, 

vůbec se tu nenudím. 

Nestíhám své úkoly, 

už chci zpátky do školy. 



Z RYCHLÍKU

Bronzový časopis
Náš školní časopis sChOOL obsadil 3. místo 
v krajském kole soutěže školních časopisů, 
které se zúčastnil s podzimním a zimním čís-
lem z roku 2019. Redakce děkuje za všechny 
gratulace. │ 

  
Kde peníze pomohou
Ještě před uzavřením škol jsme stihli vybrat 
prostřednictvím nákupu srdíček a žlutých 
květinek celkem bezmála 7.500 Kč. Peníze 
putují iniciativám Život dětem a Liga proti 
rakovině. │                      

Už jsou imatrikulovaní
Ještě před uzavřením škol proběhla imatriku-
lace členů parlamentu. Členové žákovského 
parlamentu obdrželi imatrikulační list a spe-
ciální zápisník. │                                Lili Nguyen

DOBRÝ DEN,  
KONTROLA JÍZDENEK

Kdo v tom jede s námi? V říj-
nu kontrolujeme Magdalé-
nu Galambicovou.  

Kde nastoupila?  
V ZŠ Jakutská. Než přestoupila na 

ZŠ U Vršovického nádraží, myslela si, že je 
to nějaká menší továrna. 
Čím teď jede? 
Cestuje ve voze 7. A a po základce hodlá 
přesednout na střední textilní.
Kvalita cesty? 
Prý skvělá, jsou tu hodní lidé a má výbor-
nou kamarádku.

Kam by chtěla dojet? 
Na návrhářskou vysokou, chce se stát švad-
lenou a dělat vlastní návrhy. │ 
          Mariana Pechmanová a Laura Horáková

CO SE DĚJE NA TRATI:
Dobrý kalendář
Parlamentní výbor pro dobrou náladu přišel s unikátním projektem. Na 
každé pondělí chce připravovat Kalendář pro dobrou náladu.

Michael

Mgr. Zarema Rimikhanová u nás působí jako cizojazyčná asistentka a an-
gažuje se v projektu „90“. V říjnu navíc oslavila narozeniny. 

Odkud vlastně pocházíte? 
Jsem z Ruska. Pochazím 
ze starobylého města 
Derbent v Dagestánu. 
V naší republice žije čtyři-

cet národností - já jsem Tabasaranka.  
 
Proč jste se přestěhovala právě do 
Česka? Jak dlouho tady vlastně 
žijete?
Přestěhovala jsem se 
sem před třemi lety 
z osobních důvodů. Jsem 
vystudovaná učitelka 
1. stupně a učitelka 
ruského jazyka a literatury a i v Česku 
jsem chtěla pracovat ve školství. Jeden 
rok jsem pracovala v jedné pražské 
škole jako učitelka tělesné výchovy, 
pak jsem absolvovala kurz dvojjazyč-
ného asistenta a našla si práci tady ve 
Vršovicích. 

Jaký máte z naší školy dojem? 
Líbí se mi tady. Vedení školy mě pod-
poruje a už jsem se tu skamarádila 
s asistentkou Janou, učitelkou Erikou 
a poznávám další hodné kalegyně. 
Mám to tu ráda.

V čem spočívá vaše práce? 
Pomáhám dvěma žákům ve třídě bě-
hem výuky, učím je češtinu a poskytuji 

veškerou pomoc žákům 
cizincům, aby se zvládli 
přizpůsobit školnímu pro-
středí. Pomáhám také při 
komunikaci školy s cizoja-

zyčnými rodinami. Překonat jazykovou 
bariéru ale bývá někdy náročné.  

Práce vás tedy musí hodně bavit.
Moc. Baví mě prostě učit. Mám velkou 
radost, když vidím pokrok například 
u svého žáky z Číny.  |                        -ak-
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POKEC NA PERÓNĚ:

Tajemná 
asistentka 
z Dagestánu 

Ekologičtí druháci
Žáčci 2. A třídí odpad nejen doma, 
ale i ve škole. Na chodbě máme 
ve škole možnost třídit papír, plast 
a kartony. Pro toho, kdo by tápal, 
kam co patří, jsme vyrobili na 
odpadkové koše popisky s obrázky, 
takže teď už je každému jasné, kam 
s kartonem od mléka či brčkem od 
džusíku. Víte, že jedna žákyně má 
doma dokonce vermikompostér - 
klasický kompost provzdušňovaný 
žížalami? |                         Iva Králová  

OSOBÁK MĚSÍCE

Parlamentní výbor pro dobrou 
náladu spustil projekt Kalendář 
pro dobrou náladu. Myslí si totiž, 

že každý den je důvod k oslavě. Díky 

speciálnímu přehledu jste nezapomněli 
popřát k svátku všem našim Sárám nebo 
paní zástupkyni Věře Adamové. Také jste 
si 6. října připomněli Den nudlí a 8. října 
Den hry na babu. Ve školní družině do 
toho šli po hlavě - na fotografii je vidět, 
že „babu“ uctili ve velkém! 
Parlament plánuje tento projekt alespoň 
v omezené míře zachovat a šéfky par-
lamentního výboru pro dobrou náladu 
Bety a Lili z 6. A pro vás připravují online 
verzi. A až se školy otevřou, máme ještě 
jeden dobrý nápad - takový „dobrovzka-
zovník“, neboli nástěnku na samé dobré 
zprávy. |                            Tamara Macková 

KOMENTÁŘ NA KOLEJÍCH: 
Do školy na střídačku

Na jaře jsme se setkali s něčím, co 
nás ještě nikdy v životě nepotkalo. 
Zavřeli nám školy. Původně na čtr-

náct dní, pak z toho byly tři měsíce. Teď 
jsme v podobné situaci znovu 
a nevíme, co bude dál, máme 
z toho v hlavě hokej.
Před polovinou října přišli 
ministři se zvláštní myšlenkou 
– druhý stupeň bude chodit 
do školy na střídačku, ale ne 
na hokejovou. Týden budeme 
doma a na týden půjdeme do 
školy. Jako na hokeji se rozdělíme 
na dva týmy: Áčko a Béčko. 
Áčko rozehrává. Bude se normálně učit, 
ve třídě sedět v rouškách. Béčku se JÍZ

DA
 PR
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Foto: Nina Bibilová

Žákovský parlament má 
letos 33 členů. 
První stupeň je  
v přesile – nulté až páté 
třídy mají v parlamentu 
po dvou zástupcích, 
zatímco 9. B si  
nezvolila zástupce  
žádného a 9. A jen 
jednoho. Tím je starono-
vá předsedkyně Tamara. 

ČÍSLO MĚSÍCE

 Foto: Lubica Procházková

Foto: -ab-

bude dýchat líp. Doma zatím mít roušky 
nemusí. Dostane zadané úkoly a jako 
puk na ledě je přihraje učiteli. Když dá 
gól – dostane jedničku. A když to udělá 

špatně, tak ho učitel vypíská. 
Po týdnu přijde střídání. Do 
školy naběhne Béčko. A si-
tuace se otočí. Jak dlouho 
to vydrží, nevíme. Možná se 
dostaneme do ofsajdu. 

Mě tato opatření nebaví a po-
dle mě jsou zbytečná. My, Béč-
ka, se totiž potkáváme s Áčky 

jen v tělocviku a na výtvarce. 
A taky někdy v šatně. A vlastně 

mě nebaví ani hokej. Dělám totiž kraso-
bruslení. |                 Jan Brabec z týmu B

AyalguuChloe

2. A

 V první půli října se na druhém stupni rozběhla střídavá výuka. V týdnu, 
kdy „béčka“ zůstala doma, vznikla tato pozoruhodná glosa.

„Překonat jazyko-
vou bariéru bývá 

náročné.“

„Nevíme, co 
bude dál, máme 
v hlavě hokej.“

Dorazila na Mediální klub v momentě, kdy 
jsme slavili úspěch sChOOLu v krajské 
soutěži. Vyluxovala talíř s nakrájenou 

roládou a už v klubu zůstala. Karla Polláková, 
nová redaktorka z 5. B. 

Co tě vlastně na klubu lákalo? 
Ráda fotím a ráda se bavím o škole, protože 
naše škola je taková zvláštní, taková zvláštně 
hezká. Taky ráda pomáhám a ráda něco dělám.

Jaké vlastnosti podle tebe potřebuje dobrá 
novinářka?
Musí být zvědavá. Nechci říct, že bych vyloženě 
šmírovala, ale ráda poslouchám, o čem se lidi 
baví. Takže já zvědavá jsem. 

Do jaké práce ses prozatím vrhla?
Pracuju na velkém rozhovoru se svými prarodi-
či. Oba totiž chodili na naši základku a dědeč-
kovi je teď přesně devadesát - stejně jako naší 
škole. Chtěla bych, aby můj první velký článek 
vyšel v zimním čísle časopisu sChOOL. | 

Filip

TVÁŘ MĚSÍCE:
Karla

Seznamte se s novou 
posilou Mediálního klubu.  

33

Fotka výborně vystihuje současnou atmosféru. Žádní 
školáci. Jen dědeček s vnučkou a kočárkem.
                                                        Foto: Natálie Blahová

FOTO MĚSÍCE



VÝSLECH V KUPÉ: 

Adolf Šlár(učitel tělocviku)
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VYKOLEJÍ VÁS

Devítka, protože 
jsem se narodil 

devátého.

Ilustrace: Vít Vachta

Jaké je oblíbené 
číslo našeho  
tělocvikáře?

DALŠÍ KOMENTÁŘ NA KOLEJÍCH:
(Ne)výhody distanční výuky
Chcete si přečíst ještě více komentářů k tématu? Klikněte na www.
zsvrsovicka.cz, kde jsme připravili speciál k tématu. 

Pozitiva distanční výchovy vidím 
v tom, že mohu vstávat, kdy 
potřebuji, a úkoly si mohu dělat 

průběžně. Mezitím 
mohu na trénink 
nebo na chvíli ven. 
Mohu u učení i jíst 
nebo být oble-
čená v domácím 
oblečení a třeba 
i neučesaná. Než 
pošlu splněný 
úkol, mohu si 
přípravu kontro-
lovat s bratrem, 
což je výhoda. 
Stejně tak si mohu 
úkoly zkontrolovat 
pořádně například 
s internetem nebo 
s rodiči. Nemusím 
dojíždět do školy z 
domova, pro nás je to skoro hodina 
autem každý den. 

  Nevýhod je ale také dost. Ve škole je 
napsaný rozvrh a vždy víme, co máme 
dělat. Doma si musíme vše zorganizo-

vat, a to je zatím 
těžké. Raději bych 
chodila do školy, 
kde paní učitelka 
vše vysvětlí a 
vždy vím, na co 
se mám připravit. 
Když mám více 
času, už se mi 
do učení nechce 
a pak musím 
vše dohánět na 
poslední chvíli. 
Při škole stíhám 
všechno, protože 
máme pevný 
režim a večer vím, 
na jaké předměty 
se musím připra-

vit a nemohu je nechat až na nějaký 
další den. |                       Barbora Klesalová

Co jste vystudoval? Fakultu tělesné výchovy. 
Váš oblíbený sport? Stolní tenis - táta v něm byl 
mistr světa a já byl třetí nejlepší dorostenec Prahy.
Co rád děláte? Posiluju, cvičím a pracuji na zahradě.
Vaše oblíbené filmy? Komedie od Zdeňka Trošky.
Kolik žáků vás denně naštve? Nespočetně.
Čím vás naštvou: Když se kluci perou a já je musím 
oddělovat.
Vaše nejoblíbenější třídy? Deváté a šesté. |

  Veronika Paříková a Eliška Růžičková

NA KONEC VYPÍSKÁNO
„Paní učitelko, proč se učíme nulu, když nula 

vlastně nic není?!“
Zvídavý dotaz zaznamenala Iva Králová.

JÍZDNÍ ŘÁD
3. 11. Den, kdy se původně 
měly do škol vrátit všechny 
děti z 1. stupně | 4. 11. Den 

selského rozumu |  7.  11. Den 
objetí plyšových medvídků 

|  10. 11. Den vanilkových 
cupcaků |  14. 11. Den bez 
aut  | 17. 11. Den boje za 
svobodu a demokracii |  

19.  11. Světový den toalet |  
21. 11.  Světový den televize 
a Světový den pozdravů |  

29. 11. Den bonboniér |

Anketa:  
V čem vidíš plusy a minusy učení 
na dálku? Aneb to nej z článků 
žáků mediální výchovy 6. a 7. tříd. 
Elisabeth Daniel: „Můžeme si sami určit, 
který předmět chceme dělat dřív, který 
později. “|Laura Steinová: „Mojí mamce 
se nelíbí, že trávím spoustu času u počí-
tače.“| Valentýna Marounková: „Hůře 
chápu nové učivo.“ | Adéla Reslová: 
„Můžu trávit více času s rodinou nebo 
se můžu učit v pyžamu. A taky můžu 
u učení jíst.“ | Jana Novotná: „Člověk 
si neužije tolik srandy. A chybí mi školní 
jídelna, moc ráda totiž jím.“ |David 
Sviták: Učitelé to nedokáží tak dobře vy-
světlit jako při prezenční výuce, naučíme 
se toho méně. |      

UŽ ZASE 
HRAJEŠ?!

??!!

JSEM VE  ŠKOLE, MAMI!


